

Protokół nr XXVIII/ 2005
z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska
odbytej w dniu 30 marca 2005 roku
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej

Pkt 1. Otwarcie sesji

Posiedzenie Rady Gminy w dniu 30 marca 2005 roku o godzinie 10⁰⁰ w Sali posiedzeń Urzędu Gminy otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Zimoch. Otwierając sesję serdecznie powitał panie i panów radnych, wójta, pracowników samorządowych, sołtysów, Kierownika Posterunku Policji P. Ireneusza Lewickiego, dyrektorów szkół oraz wszystkich przybyłych na sesję. Przewodniczący Rady poinformował, że na 15 radnych jest obecnych 15 i rada jest władna do podejmowania decyzji. Wójt poinformował, że sołtysów stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad

Następnie przewodniczący rady odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
4. Sprawozdanie Wójta z jego pracy w okresie międzysesyjnym oraz realizacji wniosków i uchwał
5. Podjęcie uchwał w sprawie:
 - zmiany w budżecie gminy na 2005 rok,
 - sprzedaży działki nr 1 w miejscowości Piaski,
6. Sprawozdanie z działalności GOPS za 2004 rok
7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2004 rok
8. Wypowiedzi radnych oraz wolne głosy i wnioski
9. Zakończenie sesji

Do porządku obrad nie wniesiono uwag.

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Radny Appel J zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez odczytywania, ponieważ protokół nie musi być odczytywany, a radni wcześniej mogą się z nim zapoznać. W związku z powyższym radni przyjęli protokół nr XXVII/ 2005 - za głosowało 15 radnych (jednogłośnie).

Pkt 4. Sprawozdanie Wójta z jego pracy w okresie między sesyjnym oraz realizacji wniosków i uchwał.

Sprawozdanie Wójta z jego pracy w okresie międzysesyjnym oraz realizacji wniosków i uchwał przedstawił wójt Szalek Wacław i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do sprawozdania radni mieli następujące pytania i uwagi :

Radny Trąpczyński Andrzej zapytał odnośnie możliwości opuszczenia lokalu przez eurodeputowanego Pana Tomczaka.

Sekretarz Krzywańska Cecylia wyjaśniła, że jeśli posiada się tytuł prawny do innego lokalu w tej samej miejscowości wtedy można wymeldować decyzją administracyjną, jeśli posiada się tytuł prawny do lokalu w innej miejscowości takiej decyzji zgodnie z prawem nie można wydać.

Radny Kopis Adam pytał co wtedy jeśli mieszkańcy Opatowa na zebraniu zdecydują żeby nie sprzedać tego lokalu?

Radny Kopis Adam dodał do wypowiedzi Wójta odnośnie amatorskiej drużyny kolarskiej, że razem z dyrektorem gimnazjum podpisał w środę w Kaliszu z Prezesem Wojewódzkiego Związku Kolarskiego Panem Wasilewskim, umowę dotyczącą powstania amatorskiej drużyny kolarskiej. Grupa kolarska nie wzięła 1.000 zł z tych pieniędzy wyasygnował wójt. Z tego 700 zł otrzymał na sprzęcie sportowym. Natomiast na części rowerowe, wynajem obiektów, transport, wyżywienie, łącznie z obsługą instruktorską otrzymamy 6.090 złotych z Ministerstwa Edukacji i Sportu. Radny podziękował wójtowi za zapłacenie licencji. Grupa kolarska jest w trakcie zawiązywania, odbędą się spotkania z młodymi ludźmi i ich rodzicami zainteresowanych tym tematem.

Przewodniczący Rady Zimoch Piotr powiedział, że cieszy go ta inicjatywa, że osiągnięcia indywidualne młodych, którzy garną się do sportu, a że jest to kolarstwo, niech jest Radzie wójtów się przyglądać inicjatywie i młodzi ludzie mogą liczyć na wsparcie, dofinansowanie.

Radny Nawrot Ignacy zapytał na jakim etapie jest przygotowana dokumentacja na inwestycje w naszej gminie na 2005 rok, na jakim etapie jest dokumentacja wodociągowania i dróg.

Wójt Gminy Szlek Waław odpowiedział, że w tej chwili ogłaszany jest przetarg i tworzona jest specyfikacja warunków zamówienia na budowę przedszkola w Opatowie, są zlecone dokumentacje na 3 drogi, które mamy w planie, wykonana jest dokumentacja na wodociąg na ulicy Nowej w Łęce Opat. Zlecono wykonanie dokumentacji na wodociąg do Pana Wierzby. Jeśli chodzi o dokumentację na kanalizację Opatowa, została zlecona do opracowania jesienią ubiegłego roku i zacięła się nam na drodze wojewódzkiej. Sądzę, że doprowadzimy temat do końca i w tym roku będzie gotowa. Zlecono opracowanie dokumentacji na 2 sale gimnastyczne. Zwróciłem się do Pana Przewodniczącego aby radni wypowiedzieli się co do założeń sali w Łęce. Parametry sali czyli wielkość, zaplecza będą podstawą do zlecenia dokumentacji. W Siemianicach dokumentacja była, ale będzie wymagać pewnej modyfikacji. W tej chwili jest gotowa dokumentacja na rozbiórkę starego domu w Siemianicach. Kwota rozbiórki z kosztorysu jest bardzo wysoka, natomiast wykonawcy jest o wiele niższa w granicach 50 tys. Zrobimy przetarg na rozbiórkę domu. Jednocześnie Pani Celina przygotowuje program, wniosek na unijne środki na tzw. Wiosnę i lato. Przewodniczący Rady powiedział, że będzie zaprosił na spotkanie z Komisją Opatowa, Zarządzie kulturalnym godz. 11⁰⁰ aby omówić sprawę związaną z dokumentacją sali gimnastycznej w Łęce Opatowskiej. Zaproszenie otrzymali również wszyscy zainteresowani radni. Poprosił również członków komisji o przygotowanie ramowych przebiegów. odniósł się do sprawozdania wójta w części dotyczącej malwersacji inkasenta za wodę zwrócił uwagę na daty maj 2003 – luty 2005 stwierdzając, że jest to długi okres, pracownicy bezpośrednio nadzorujący zostali ukarani, ale pracownik wpisywał manualnie cyfry, natomiast weryfikacja tego winna nastąpić w księgowości. Nasuwa się pytanie dlaczego nie wyłapano, że nie ma środków ?

Wójt Gminy Szlek Waław odpowiedział, że brak kontroli ze strony pracowników jest bezsporny, natomiast na koniec roku duże zaległości są z powodu nie wpłacenia przez ludzi. Sądzone, że są to zaległości ze strony ludzi. Dlatego właśnie w lutym zarządziłem kontrolę kompletną porównania tych dokumentów i na podstawie porównania wyszło brak środków, ale nie ze strony ludzi.

Przewodniczący Rady stwierdził, że reakcja nie może być po takim czasie.

Radny Piszczalka Kazimierz poinformował radnych, że temat ten będzie rozpatrywany przez Komisję Rewizyjną i jak tylko będzie protokół radni zastaną o wyniku poinformowani.

Radna Korek Maria zapytała, że skoro był to maj 2003 roku, dlaczego Pani księgowa nie sprawdziła bilansu na koniec 2003 roku. Trzeba było sprawdzić dzień po dniu, wioskę po wiosce. Niech wójt nie opowiada, że tego nie można sprawdzić.

Przewodniczący Rady wtrącił, że powiela radna jego pytanie, ale skoro komisja rewizyjna zajmie się tym tematem, zajmuje się również prokuratura, to dzisiaj proszę nie rozszerzać tematu. Radni nie mogli wójtowi za złożenie sprawozdania i przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad.

Pkt 5. Podjęcie uchwał w sprawie

Radni jako pierwszy rozpatrzyli projekt uchwały **Nr XXVIII/ 137/ 2005 w sprawie zmiany w budżecie gminy**

Propozycje zmian omówiła skarbnik Brząkała Alina, która powiedziała, że zmiany po stronie dochodów dotyczą w większości subwencji lub dotacji. Dochody i wydatki budżetu gminy na 2005 rok wzrosły o kwotę 207.255 złotych.

Propozycja zmian budżetowych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Skarbnik powiedziała, że po Komisji Planowania i Budżetu jest pewna modyfikacja dot. działu oświaty i prosi przewodniczącego o przedstawienie sprawy.

Przewodniczący Komisji Trąpczyński Andrzej poinformował, że komisja analizowała zmiany w budżecie i ma zastrzeżenia do sprawy zatrudnienia sekretarek. Komisja uważa, że sekretarki są potrzebne i zatrudnienie jest oczywiste, natomiast chodzi o jak najmniejsze wydatkowanie pieniędzy z budżetu i oszczędności na zakup np. pomocy naukowych do szkół, czy sport. Komisja zaproponowała jeszcze raz omówienie sprawy na Komisji Planowania i Budżetu i Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, na które przewodniczący skierował się do przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, aby pilotowała sprawę kultury, a mianowicie przekazania 20.000 złotych na wymianę młodzieży oraz plener rzeźbiarski. Komisja uznała, że te 20.000 jest sumą na wyrost. Po zakończeniu akcji chcemy wiedzieć ile pieniędzy zostało.

Kierownik GZPO Kulak Barbara spytała: co zrobić ponieważ od 1 kwietnia mają być w szkole zatrudnione

Wójt Gminy odpowiedział, że należy wstrzymać zatrudnienie do wyjaśnienia sprawy.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piszczalka Kazimierz stwierdził, że zgodnie ze statutem komisja nie może zajmować się sprawami bieżącymi, tylko sprawami już zakończonymi. Radny Trąpczyński Andrzej wyjaśnił, że mówił aby sprawą zająć się po zakończeniu.

Przewodniczący Rady Zimoch Piotr, a zarazem członek komisji planowania i budżetu powiedział, że na komisji zauważył, że kwota 20.000 złotych na dofinansowanie obozu i plener rzeźbiarski jest kwotą na wyrost, a sama skarbnik przyznała, że tak jest ponieważ nie wie jaki będzie koszt.. Policzyłem, że dofinansowanie do obozu wyniesie 400 złotych dla uczestnika co daje kwotę około 6.000 złotych, natomiast utrzymanie rzeźbiarzy około 4.000 – 5.000 złotych. W związku z tym, że padła propozycja radnej z Rakowa o stanie okien w przedszkolu, komisja zaproponowała, że jeżeli środki zostaną wykorzystane ewentualnie na zakup okna. Zgadzam się jednocześnie z wójtem, że w tej sprawie trzeba naciskać dyrektora szkoły, aby w ramach jednostki i swojego budżetu zadbał o okna w przedszkolu w Rakowie.

Radny Kłodnicki Zdzisław zadał 3 pytania:

- czy 157.779 złotych to subwencja z ministerstwa i cała poszła na oświatę?

- panie wójt, jak pan będzie finansował zatrudnienie sekretarek, czy po społu z dyrektorami ?

Przewodniczący Rady wtrącił, że temat ten będzie omawiany.

Skarbnik Brząkała Alina dodała, że sprawa zatrudnienia sekretarek zostanie przesunięta, ale kwota proponowana w tej zmianie budżetowej zostaje w oświacie bez uszczegółowienia. Z kwoty 60.000 złotych zostaje tylko na etat sprzątaczk, natomiast reszta będzie rezerwą na stypendia. Jeśli po komisjach zapadnie konkretna decyzja przy tej kwocie, to kwota ta zostanie przelewna na konto województwa uzyskanej przez „Wilki”, to dlaczego tylko 3 tyś. dla działalności sportowej.

Wójt Gminy wtrącił, że na razie starczy.

Radny Kłodnicki stwierdził, że wójt ma nie żartować i traktuje jego osobę poważnie. Na razie starczy, to co zaplanują. Uważam, że 3 tyś. to małe pieniądze.

Radny Kopis Adam powiedział, że jest dozgonnie wdzięczny radnemu Kłodnickiemu, bo wie że może na Pana Kłodnickiego zawsze liczyć.

Natomiast nie będzie rozdzierać tutaj szat, bo wójt i przewodniczącego rady obiecali, że na promocje naszej gminy poprzez nasze dzieci będzie nas stać, a jeśli zabraknie na pewnym poziomie, to dołożymy z kwoty 3.000 złotych, 1.300 złotych to opłacenie licencji zawodowej, pozostałą kwotę wspólnie z rodzicami i uczniami wygospodarujemy na sprzęt.

Radny Flaczyk Jerzy zapytał czy subwencja oświatowa nie jest związana z regulacją płac w oświacie.

Skarbnik wyjaśniła, że w piśmie napisano subwencja ogólna oświatowa.

Wójt dodał, że podwyżka dla nauczycieli była zakładana w budżecie i nie ma obaw.

Przewodniczący Rady zwrócił się do pań dyrektorów szkół, aby do posiedzenie komisji wnieśli wyposażenia w pomoce naukowe, ponieważ wydaje się że brak jest pomocy, chociaż być może się myli.

Radny Zalewski Leszek zwrócił uwagę Komisji Planowania i Budżetu, że stało się nie dobrze, że komisja spotyka się na pół godziny przed sesją, na którą nie zdążył.. Dyskusja ta potwierdza moje racje, że zostaliśmy zaskoczeni pewnymi sprawami, nie wyciągnęliśmy wniosków w związku z tym musimy się spotkać jeszcze raz i proszę żeby takie sytuacje Radni jako pierwszy raz, a komisja nie spotyka się na nie tak wczesnym czasie, tylko jak najpóźniej.

Radny poprosił również, aby dziś ustalić termin i godzinę spotkanie tych komisji z dyrektorem o finansach i o sporcie to wszyscy jesteśmy winni łącznie ze mną zgadzając się na zmniejszenie budżetu na sport w budżecie na ten rok o 5.000 złotych.

Spierajmy się w trakcie ustalenia budżetu, bo potem wypływa problem dołożenia pieniędzy, zwłaszcza jak są sukcesy i wszyscy się z tego cieszą. Podobna sytuacja jest z budżetem tzw. alkoholowym, kiedy wszystko jest ustalone to wtedy wypływają różne rozwiązania. Jest to niemożliwe, bo budżet jest zapięty i ma tylko drobne możliwości przesunięć.

Przewodniczący Rady powiedział, że pracami komisji kierują przewodniczący i na siłę nie chciał by wpływać na terminy. Jeżeli chodzi o spotkanie tych komisji, a przewodniczący akceptują termin, środa 6 kwietnia godz. 11⁰⁰ to proszę sobie termin zapisać.

Radny Trąpczyński wyjaśnił, że o tym, że ma zwołać komisję dowiedział się w środę tydzień temu, nie znał tematyki zmian. Sama tematyka zmian dotarła w Wielki Piątek i nie było nawet 7 dni przed rozpoczęciem sesji. Ustaliliśmy więc z panią skarbnik, że posiedzenie odbędzie się przed sesją. Natomiast sprawa zatrudnienia sekretarek wypłynęła dopiero dzisiaj. Może Pan Zalewski by więcej wiedział, gdyby przyszedł punktualnie, dodał radny.

Radna Skotnik Elżbieta zwróciła uwagę, że skoro jest większa subwencja to należy rozpatrzyć sprawę wprowadzenia drugiego języka, ponieważ uczniowie idący do liceum mają problemy. Nie wystarczy już tylko język angielski, potrzebny jest również język niemiecki.

Przewodniczący Rady poprosił radną o przyjście na komisję, gdzie będzie dyskusja odnośnie subwencji, jeżeli będzie aprobata, zobaczymy.

W związku z tym, że nie było więcej ani uwag, ani pytań Przewodniczący poprosił Panią skarbnik o odczytanie uchwały Nr XXVII/ 137/ 2005 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2005 rok i poddał ją głosowaniu - za głosowało 14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymał się 1 radny.

Następnie radni rozpatrzyli projekt uchwały **Nr XXVII/ 138/ 2005 w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej w miejscowości Piaski stanowiącej własność gminy Łęka Opatowska**

Wójt Gminy wyjaśnił radnym, że działka znajduje się w kierunku Morawiny, gdzie jest dzikie wysypisko. Działka wynosi 95 arów, połowę działki to wysypisko, które podlega gminie, połowę dzierżawi Pan Skąpski Marek od wielu lat., który złożył wniosek o wykupienie całej tej działki. Wójt uważa, że jest to rozwiązanie korzystne, pozbywamy się problemu dzikiego wysypiska, a teren może być sprzedany, jest to jednak jego decyzja, niezbędna jest tylko decyzja rady.

Przewodniczący Komisji Gospodarczej Nawrot Ignacy stwierdził, że komisja rozpatrzyła ten projekt pozytywnie. Radny z Piasek jak i Sołtys nie wniósł żadnych zastrzeżeń.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXVII/ 138/ 2005 w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej w miejscowości Piaski stanowiącej własność gminy Łęka Opatowska i poddał głosowaniu – za głosowało 15 radnych (jednogłośnie).

Pkt 6. Sprawozdanie z działalności GOPS za 2004 rok

Sprawozdanie z działalności GOPS za 2004 rok radni otrzymali w miesiącu styczniu w Kąkulewicz-GOPS. Siępińska Aniela powiedziała, że od 1 maja 2004 roku doszło nowe zadanie, a mianowicie świadczenia rodzinne. Praca w GOPS nie polega tylko na liczbach, ale również na innej pracy socjalnej i na pewno państwo wiecie czym się zajmujemy. Jeśli są jakieś pytania to proszę pytać, jeśli chodzi o szczegółowe sprawy i nazwiska możemy porozmawiać tylko w biurze, jeśli oczywiście dotyczy to państwa rejonu.

Przewodniczący Rady zachęcał do zadawania pytań, wypowiedziania uwag, spostrzeżeń. Spostrzeżenia osób stojących obok mogą pomóc w pracy ośrodka.

Radny Piszczalka Kazimierz powiedział, że często kontaktuje się z Panią kierownik podczas kontroli. Zaobserwowaliśmy, że osoba, która chce otrzymać jakąś zapomogę ~~ma prawo do pomocy społecznej. Można~~ w innym pomieszczeniu czy wydzieleniu ponieważ teraz wszystkie panie siedzą razem. Nie wiem jak to zrobić, ale może trzeba przemyśleć sprawę, są to jednak sprawy intymne, dla niektórych wstydliwe.

Przewodniczący Rady zasugerował, że jeżeli nie można wydzielić pomieszczenia to chociaż jakąś ściankę postawić, bo pomieszczenie jest dość duże. Sprawy są czasami trudne i bolesne, a petent powinien się czuć swobodnie i nie być zakłopotany.

Wójt Gminy Szalek Waław – dla mnie to jest nowość, pani kierownik chyba przez skromność nie zgłasza takich rzeczy. Dobrze, że sprawa wypłynęła i temat zostanie rozważony.

Kierownik GOPS dodała, że zaprasza wszystkich chętnych radnych, którzy mają jakieś uwagi czy sugestie, chętnie na ten temat porozmawia i wysłucha uwag.

Radny Nawrot Ignacy stwierdził, że pomoc społeczna działa w jakiejś tajemnicy, przecież budżet gminy jest jawny i nie jest żadną tajemnicą. Myślę, że osoby pobierające pieniądze z pomocy społecznej, nie powinny wstydzić się swojego nazwiska. Czasem ludzie mają pretensje, że ktoś zapomogę dostał, a ktoś nie.

Kierownik GOPS Lipińska Aniela stwierdziła, że radny się myli i na pewno nie chciałby aby po skorzystaniu z pomocy i otrzymaniu pieniędzy został wywieszony na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Doszło by do tego, że po pomoc przyszły by tzw. cwaniaczki, a rodziny na prawdę potrzebujące pomocy nie. Jest ustawa o ochronie danych osobowych, jest ustawa o pomocy społecznej i takich rzeczy nie można robić.

Przewodniczący Rady dodał, że pieniądź społeczny zawsze rodzi pewne emocje, ale należy się zdać na Panią Kierownik i jej sztab ludzi, którzy weryfikują jakoś te podania. Jeśli będą sygnały o nieprawidłowościach sprawę będziemy wyjaśniali. Sprawy jawności powinny mieć pewien umiar., nie można wszystkiego wyrzucać na wierzch, bo niesie to czasem wiele złego niż dobrego.

Pkt 7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2004 rok.

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2004 rok również radni otrzymali w miesiącu styczniu. Kwota planowana programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych wzrosła z 65.000 do 69.000 złotych. Wszystkie wydatki na zadania wypisane w sprawozdaniu są zgodne z preliminarzem. Wnioski i podania, które zostały przez radnych, sołtysów złożone również zostały zrealizowane.

Przewodniczący Rady zapytał, gdzie w najbliższym roku będą robione ogródki dla dzieci. Zaapelował aby robione one były w małych miejscowościach jak Szalonka, Zmysłona. Łęka, Opatów ma dofinansowania do świetlic, zrobmy coś dla małych miejscowości.

Kierownik Lipińska Aniela odpowiedziała, że w tym roku Biadaszki chcą bramki, piłki i jest wszystko zrealizowane. W Szalonce ma zostać zakupiona huśtawka. Należy zdać sobie sprawę, że w pierwszej kolejności załatwiana jest profilaktyka i będzie realizowana. Jeśli zostają pieniądze realizowane są zakupy zgodnie z podaniami, po konsultacji z komisją i w miarę możliwości.

Radna Gąszczak Beata podziękowała za pomoc, Szalonka otrzymała stoliki, gry, siatki, piłkę, otrzyma również huśtawkę.

Radny Nawrot Ignacy stwierdził, że uchwalając budżet na ten rok mówiliśmy aby nie zapominać o małych wioskach. Duże wioski zawsze otrzymują więcej, apeluję aby o małych wioskach nie zapominać.

Radny Kopis Adam – podziękował Pani Lipińskiej za wspólną współpracę i pracę. Radny zadowolony z pracy gimnastycznej zarobiła ponad 1.000 złotych. W związku z tym, że wzrasta zapotrzebowanie na inny sprzęt proponuję pewne rzeczy przekazać małym wioskom, a zakupić sprzęt na który ludzie chcą przychodzić i za który chcą płacić. Jeśli będzie aprobata rady, to chciałbym aby zostało to tak zrobione, a przyniesie korzyści wszystkim.

Przewodniczący Rady zaproponował, aby przedstawić konkretną propozycję na komisji gospodarczej czy oświaty.

W związku z tym, że nie było więcej pytań przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad.

Pkt 8. Interpelacje radnych oraz wolne głosy i wnioski

Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce wpłynęła do tej pory żadna interpelacja radnych, że dzisiaj zostaną wypłacone diety. Do końca kwietnia należy dostarczyć oświadczenia majątkowe, ale przewodniczący poprosił aby nie zostawiać tego na ostatnią chwilę.

Następnie głos zabrał radny Kłodnicki stwierdzając, że po raz drugi zwraca się z interpelacją ustną, jeśli usłyszy że ma być pisemna złoży na piśmie, w sprawie zwolnienia strażaków od czynności ogólnych. Radny uważa, że nie ma żadnych przeciwwskazań, żeby zwolnić podatków, ponieważ dla gminy nie są to duże pieniądze, natomiast dla poszczególnych straż są kwotami znaczącymi. Poprosił aby wysoka rada ustosunkowała się do tej prośby jak najszybciej.

Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli jest podstawa prawna i możemy zwolnić z podatku, nie ma problemu.

Wójt Gminy Szalek Wacław dodał, że rada gminy zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych może podjąć decyzję o zwolnieniach przedmiotowych (takim przedmiotem może być OSP), ale powinniśmy to zrobić przy uchwale budżetowej. W ciągu roku również taka uchwała może zostać podjęta, ale utrudniona jest procedura. Uchwała podatkowa musi być opublikowana w Dzienniku Urzędowym, co trwa od 3 – 4 mcy. Potrwa to dosyć długo i trzeba rozpatrzyć czy warto ją podejmować w tym roku.

Radny Kłodnicki Zdzisław dodał, że stanowisko wójta jest zasadne, ale jego również. Jeśli będzie to od półroczu, to za 6 m-cy parę gorszy w jednostce OSP zostanie. Myślę że do 1 lipca wójt z formalnościami się upora.

Przewodniczący Rady wyjaśnił radnemu, że taka uchwała będzie wiązać się ze zmianą budżetu. Przed przyjęciem budżetu radni mogą z nim zrobić wszystko, natomiast po jego uchwaleniu nie możemy. Możemy prosić wójta, żeby przygotował uchwałę, zaopiniował ją i przedłożył radzie, to wtedy możemy wypowiedzieć się w tej sprawie.

Radny Kłodnicki Zdzisław zacytował opinię radcy prawnego ... w świetle obowiązujących przepisów tj. ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy w drodze uchwały może wprowadzić zwolnienia przedmiotowe.

Przewodniczący Rady powiedział, że wszystko się zgadza, ale próbuje powiedzieć, że rada podejmuje uchwałę, ale wystąpić z wnioskiem musi wójt.

Radny Kłodnicki upierał się, że on występuje z wnioskiem do Przewodniczącego i nic go więcej nie interesuje gdzie pismo skieruje. Uważa, że Przewodniczący też a prawo wnieść propozycję uchwały

Przewodniczący Rady odpowiedział, że rada ma prawo wnieść projekt uchwały, ale jeśli chodzi o uchwałę dot. nowelizacji budżetu należy to tylko do wójta.

Wójt Gminy stwierdził, że nie ma problemu i przygotuje projekt uchwały w tym temacie, a rada zagłosuje czy przyjmie projekt czy nie.

Radny Piszczalka Kazimierz w kwestii formalnej poinformował, że radny powinien zgłosić interpelację na piśmie, a nie jakieś dziwne wyjątki, interpelacja ustna. Dołączyć do tego opinię prawnika i pójdzie wszystko normalnym trybem, o czym my rozmawiamy ?

Rany Nawrot Ignacy zaapelował do wójta aby przystąpić do naprawy dróg po zimie zarówno powiatowych jak i gminnych. Zwrócił również uwagę, że znów mieszkańcom Zmyślonej został naliczony podatek od gruntu, który 30 lat temu został zabrany na pas drogowy. Zarząd Powiatowy zawiaduje o tym, że podatek od gruntu został zabrany na pas drogowy. Zarząd Powiatowy zawiaduje o tym, że podatek od gruntu został zabrany na pas drogowy.

Skarbnik Brząkała Alina wyjaśniła, że pani Wojtasik informowała zainteresowanych, że sprawę należy załatwiać w Starostwie Powiatowym w Kępnie.

Radny Nawrot Ignacy stwierdził, że kilka razy tutaj na sesji otrzymał taką odpowiedź ale był osobiście teraz w Starostwie gdzie odpowiedzieli, że trzeba napisać wnioski o odszkodowanie za zajęcia pasa drogowego, potem sprawa ulega przedawnieniu. Sprawa ta nadal tkwi w martwym punkcie.

Radna Skotnik Elżbieta poprosiła wójta o interwencję w załatwianiu dziury na drodze do Opatowa, ponieważ w jednym miejscu nie da się już przejechać, zapytała czy prawdą jest, odsunięcie remontu drogi nr 11.

Wójt Gminy odpowiedział, że remont drogi krajowej nr 11 został odsunięty. Naprawa dróg bulwersuje wszystkich, jestem w kontakcie z Zarządem Powiatowym Dróg i wkrótce przystąpią do łatania dziur. Dla nich nie jest ważna jedna dziura, tylko więcej. Nasze drogi również będą łatanie. Ostatnio łatanie dziur odbywało się emulsją, która nie zdaje egzaminu. W związku z tym chcemy wejść w kontakt z firmą która będzie łąła drogi powiatowe, aby również zalepić dziury na drogach gminnych. Szkoda, że nie ma Przewodniczącego Rady Powiatowej, który by to załatwił, proszę przekazać, że do końca 2005 roku osoby, którym zabrano grunt pod drogi muszą zgłosić się do Starostwa Powiatowego w Kępnie z wnioskiem o odszkodowanie za zajęcie gruntu pod drogę. Procedura zatwierdzenia tej sprawy status quo, to decyzja wojewody, natomiast geodeci muszą nanieść na mapy, okamieniować i nanieść zmiany w księgach wieczystych.

Radna Skotnik Elżbieta zapytała do kogo ma się zwrócić w sprawie drogi w Siemianicach do Pana Jerczyńskiego, bo jest strasznym stanie, a jest to również dojazd do łąk.

Wójt odpowiedział, że jest to droga gminna, i może trzeba ją zrobić w ramach funduszy, które mają sołtysi, albo bezpośrednio do właściciela, który najczęściej drogą jeździ.

Radna Piszczalka Kazimierz dopowiedział odnośnie interpelacji, radnemu Kłodnickiemu, że statut gminy Łęka Opatowska § 44 mówi, ... interpelację składa się w formie pisemnej na ręce przewodniczącego rady.

Radna Gąszczak Beata zwróciła się do wójta o postawienie znaku do Szalonki, ponieważ wielu ludzi nie wie, że można dojechać nową drogą.

Wójt Gminy odpowiedział, że jest w kontakcie z Zarządem Powiatowym Dróg i mają znak przestawić.

Radny Appel Józef poinformował, że rozmawiał z Przewodniczącym Rady Powiatu Panem Kokotem w sprawie dróg. Powiedział, że będzie dokończony remont drogi 500 metrów do Opatowa i 500 metrów koło tzw. baraków, ale dopiero prawdopodobnie w m-cu czerwcu.

Radny Kłodnicki Zdzisław powiedział, że dziękuje wójtowi za załatwienie interpelacji odnośnie przejazdu kolejowego w Lipiu. Interpelacja została poparta przez stanowisko szefa ruchu drogowego i dyrekcja kolei napisała, że namalowali dodatkowe pasy na jezdni. Myślałem, że jak zejdzie śnieg i lód pasy się pokażą ale do dzisiaj ich nie ma. Ja w dalszym ciągu podtrzymuję, że jak dojdzie do wypadku, a droga nie jest byle jaka, a sprawa błąha. Niech piszą to co robią. Może podpowiedzieć im, niech zrobią pół barierki.

Radny Jeziorny Eugeniusz zapytał czy wójt interweniował u Pana Góreckiego w sprawie ~~odśnieżania~~ ~~odśnieżania~~. rozmawiał, otrzymał odpowiedź, że w żadnym wypadku nie przyjedzie odśnieżyć.. Mało że tego nie zrobił to wszystek śnieg z Granic zepchnął centralnie na chodnik. Pojechałem do Pana Gałęckiego, i za pół godziny przyjechał ciągnik i odśnieżył, i na drugi dzień dzieci do szkoły mogły iść. Jak nie chce jeździć to zlecić innemu, żeby nie lekceważył pracy.

Radny Appel Józef wrócił do odśnieżania i zapytał czyja jest droga na Wesolą, jeśli gminy ~~nie jest odśnieżona~~ ~~nie jest odśnieżona~~. Leśny Zakład Doświadczalny specjalnie odpalił „Deta”, żeby odgarnąć drogę i jeździł cały dzień.

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że jeżeli ktoś się podejmuje obowiązków to powinien się z nich wywiązywać.

Wójt Gminy dodał, że Pan Górecki był w Siemianicach, na prośbę pani sołtys, pani sołtys ~~potwierdziła, że była~~ ~~potwierdziła, że była~~.

Radna Skotnik Elżbieta poprosiła o naprawę chodnika Z Granic do Siemianic, który podmyła woda.

Radna Korek Maria zapytała, kiedy koło jej posesji będzie wyrównana droga, bo w tym roku nie była nawet odśnieżona. Dojeżdża się do pewnej granicy, a 6 rodzin zostaje odciętych od świata.

Wójt Gminy odpowiedział, że jest to droga powiatowa i prosi o zwrócenie się do Starosty w tej sprawie. Gmina ma dużo zadań i jeżeli kosztem gminnych będziemy odgarniać powiatowe to nie starczy pieniędzy.

Radny Appel Józef zwrócił się do Kierownika Posterunku Policji, aby powiedział co zmieniło się po reorganizacji policji.

Komisarz Lewicki odpowiedział, że w nowych strukturach pracuje krótko, i trudno ocenić. Na pewno pracuje się nie lepiej, bo jest więcej kilometrów. Przez ten okres problem był jeden. Na przełomie lutego i marca nastąpiła seria włamań w Opatowie, Piaskach, Trzebieniu. Wszystkie siły zostały skierowane na ten teren, co noc patrolowało 6 policjantów, a mimo to kradzieże były dalej. Przypuszczano, że jest to człowiek miejscowy,

okazało się że jest to człowiek przyjezdny z okolic Dąbrowy Śląskiej. Innych większych problemów na razie nie ma. Pieniądzy nie mamy, paliwo na razie jest i nie patrzymy na ograniczenia.

Radny Trąpczyński Andrzej- powiedział, że jest zadowolony z tego, że częściej pojawia się na Opatowie i zaczyna działać się lepiej. Zwracam jednak uwagę na bardzo dużą ilość dzieci które prowadzą samochody i motocykle bez prawa jazdy. Policjanci z Opatowa na pewno wiedzą o tym i do tej pory nie zwracają uwagi. Taka jazda nasila się zwłaszcza w sobotę i niedzielę, że ciarki po plecach przechodzą bo jeżdżą po 120-130 km /h.

W sobotę jeździł motocyklista dobrą godzinę na jednym kole z taką szybkością, że nie widziałem koloru motocykla.

Przewodniczący wyraził nadzieję, że Kierownik Posterunku przekaże uwagę naszym dzielnicowym.

Pkt 8. Zakończenie sesji

W związku z tym, że wyczerpały się wszystkie tematy sesji Przewodniczący Rady o godz. 12⁰² zamknął obrady XXVII sesji Rady Gminy.

Protokółowała

Wiesława Biegasik